

تعميم رقم (4) لسنة 2025

Circular No. (4) of 2025

From: Health Financing and Insurance Department (HFID)

إلى شركات التأمين/مقدمي الخدمات الصحية/شركات ادارة المطالبات/وسطاء التأمين

من: إدارة التمويل والتأمين الصحي

To: Insurance Companies/ Healthcare Providers/ Third Party Administrators/ Health Insurance Brokers.

<u>الموضوع: التسجيل لدى الوزارة للمشاركة في نظام</u> <u>التأمين الصحى الإلزامي</u>

تحىة طىية،

Subject: Update on Registration with MoPH for

Participation in Mandatory Health Insurance Scheme

Greetings,

بالإشارة للموضوع أعلاه ولجهود وزارة الصحة العامة الرامية لتعزيز خدمات الرعاية الصحية في قطر، تتبنى الوزارة خطة تنفيذية لتنظيم وتوفير تغطية تأمينية صحية شاملة ومتدرجة ومتطورة لكافة الفئات السكانية المستهدفة،

With reference to the above subject and the efforts of the Ministry of Public Health to enhance healthcare delivery in Qatar, the Ministry of Public Health (MoPH) is adopting an implementation plan for comprehensive, phased, and progressive health insurance coverage for all targeted population groups. In accordance with Articles (2/5) and (12) of Law No. (22) of 2021 and Articles (12), (18), and (19) of its Executive Regulations, all entity wishing to participate in Mandatory Health Insurance Scheme (MHIS) "any health insurance scheme wherein the coverage or policy is defined and mandated by the government/MOPH", are required to register with HFID, the competent department responsible for entity registration with MOPH and for maintaining the registration records.

هوفقا لأحكام المادة (5/2) والمادة (12) من القانون رقم وهفقا لأحكام المادة (5/2) و(18) و(19) من لائحته (22) لسنة 2021، والمادتين (12) و(18) و(19) من لائحته التنفيذية، على الجهات التي ترغب في المشاركة في نظام التأمين الصحي الإلزامي "أي نظام تأمين صحي يتم فيه تحديد وتقرير التغطية أو الوثيقة التأمينية من قبل الدولة/وزارة الصحة العامة"، التسجيل لدى إدارة التمويل والتأمين الصحي، وهي الإدارة المختصة لتسجيل الجهات لدى الوزارة وإدارة سحلات التسحيل.

Therefore, as part of MOPH's preparations for the phased launch of the Mandatory health insurance scheme for Qatari Nationals and Residents, a health insurance registration campaign will be conducted from 01 September 2025 to 31 December 2025.

All entities wishing to participate are invited to register or renew their registration within the specified timeframe through the official Registration Portal using the following link:

عليه وفي إطار استعدادات الوزارة للأطلاق المرحلي لنظام التأمين الصحي الإلزامي للقطريين والمقيمين، سيتم تنفيذ حملة تسحىا، للحمات الداغية في المشاركة اعتبارا من المبتمبر 2025.

تدعو الإدارة كل الجهات الراغبة في المشاركة للتسجيل أو تجديد التسجيل لديها حسب الفترة الزمنية المحددة وذلك عبر بوابة التسجيل الرسمية على الرابط التالي:

https://hfid.moph.gov.qa

https://hfid.moph.gov.ga



Please note that each licensed branch of an entity wishing to participate must be registered separately with MOPH/HFID. HFID will issue registration certificates, in accordance with the provisions of Law No. (22) of 2021 and its Executive Regulations, to all entities that complete the registration process and pay the prescribed fees. Payment links for the registration fee will be provided once the MHIS is officially launched for Qatari Nationals.

Please note entities that have already registered and are participating in the visitor phase, with valid registration certificates issued by MoPH, will continue to be eligible for MHIS until their Registration renewal.

A user manual for the registration process is attached for your reference. Should you require any further assistance, please write us on reg.hfid@moph.gov.qa and/or call our registration team on (Mr. Abdulaziz Yousef M Ali - 44077441), or (Dr. Mohd. Moin Zamir Khan - 44077418), or (Mr. Venuprasad Veldandi - 44077433).

Your cooperation and commitment are most appreciated.

Best Regards,

Mahmoud Saleh Al-Raisi

Director, Health Financing and Insurance Department

يرجى العلم أن كل فرع مرخص للحهة الراغبة في المشاركة يجب أن يسجل بشكل منفصل ^{لدى} الإدارة.

ستقوم إدارة التمويل والتأمين الصحي بإصدار شهادات التسجيل لجميع الجهات التي أكملت إجراءات التسجيل وسددت الرسوم المقررة وذلك وفقا لأحكام القانون رقم (22) لسنة 2021 ولائحته التنفيذية. سيتم توفير روابط دفع رسوم التسجيل عند الإطلاق الرسمي لنظام التأمين الصحي الإلزامي للمواطنين القطريين.

يرجى العلم أن الجهات المسجلة لدى الوزارة للمشاركة في مرحلة الزائرين، وتحمل شهادات تسجيل سارية المفعول، يمكنها المشاركة في نظام التأمين الصحي الإلزامي حتى تاريخ تحديد شهادة التسجيل.

مرفق دليل المستخدم لعملية التسجيل للرجوع إليه، وفي حال حاجتكم لأي مساعدة إضافية يرجى التواصل معنا عبر البريد الالكتروني reg.hfid@moph.gov.qa أو الاتصال بفريق التسجيل على الأرقام التالية: (عبد العزيز يوسف علي - 44077441)، أو (د. محمد معين زامير خان - 44077418)، أو (فينو بارساد فلداندي - 44077433).

نقدر لكم التزامكم وتعاونكم الدائم معنا.

وتفضلوا بقبول خالص التحايا والتقدير ،،،،،

محمود صالح الرئيسي مدير إدارة التمويل والتامين الصحي